



Tigbantay sa Tigbantay

Pagpadayon sa Kahibalo

Mga Ideya, Pagkat-on ug Pagtudlo, Ipasa!

Mga ideya

Mga ideya mao ang sinugdanan sa Umaabot. Ang mga ideya nagpaposible sa pagpadayon sa mga pagbag-o sa ebolusyon. Ang mga ideya mao ang labing produktibo sa tanan nga kalihokan sa intelektwal nga kabtangan. Ang mga ideya bahin sa Pagkat-on ug Pagtudlo ug gipreserbar pinaagi sa pagpadayon sa Kahibalo (dugay nga pagdumala sa panahon).



Ayaw itugot nga ang mga ideya makalimtan o mawala. Isulat kini. Pagtipig, paghan-ay, pag-file ug pag-usab. Kada adlaw daghang mga ideya ang gihunahuna ug dali nga nakalimtan o nawala. Ang rason kay wala sila gipreserbar, girekord o gisulat. Ang labing maayo nawala!



Dili kasaligan ang panumduman kon bahin sa pagpreserbar ug pag-amuma sa bag-ong mga ideya. Pagdala ug notebook (tigplano) o recording device uban kanimo. Sa diha nga ang usa ka ideya molambo tipigi kini. Kada semana i-file ang imong mga ideya.

Ribyuha ang imong mga ideya. Samtang imong girepaso ang imong mga ideya (matag 4 ka semana maayo). Ang uban walay bili ug dili angayan nga huptan. Isalikway sila. Ang ubang mga ideya makita nga mapuslanon karon o sa ulahi nga petsa. Hupti kini, i-file kini: **Aktibo Sa ulahi**. Pagkahuman sa pagrepaso, ang pag-file kuhaa ang 'Aktibo' nga file.

Pagpili og ideya! Karon himoa kini nga ideya nga motubo. Hunahunaa kini. Ihigot ang ideya sa may kalabotan nga mga ideya. Pagpanukiduki, internet, mga archive, mga librarya, ... paningkamuti ang pagpangita og bisan unsa nga susama o nahiyon niini nga ideya. Susiha ang tanang anggulo, posibilidad... Kung sa imong hunahuna ang imong ideya andam na nga magamit. Buhata kana! Sulayi nga makakuha og feedback aron ang ideya mahimong maayo nga tono.

Mga ideya sa umaabot nga pruwera pinaagi sa, 'Pagpadayon sa kahibalo'. Siguruha ang pagpadayon sa kahibalo pinaagi sa pagpadayon sa imong mga file sa ideya nga na-update. Sa imong, 'Will' (ipasa) hisgoti kung asa sila makit-an.

Ang pamaagi sa mga ideya gigamit sa tigbantay sa custodian, indibidwal, komite, grupo sa trabaho, ... Gamit ug CG Planner (N-At-m).



Pagkat-on ug Pagtudlo

1. Pagkat-on, sa diha nga makasabut, magsugod sa pagtudlo. Sa libre nga edukasyon ang paspas nga mga estudyante nagtudlo sa hinay nga mga estudyante. Sa trabahoan ang eksperyensiyadong trabahante nagbansay sa mga bag-ong nangabot. Sa balay, ang mga apohan nagtudlo sa mga bata, mga apo. Ang mga ginikanan nagtudlo sa mga bata.

Ipasa

Ang pagpadayon sa kahibalo naghimo sa kahibalo sa usa ka indibidwal (intelektwal nga kabtangan) walay kamatayon. Ang matag indibidwal gikan sa edad nga 14 nagtipig sa rekord sa ilang mga kasinatian sa kinabuhi (positibo ug makapaguol). Pagdakop, pagpreserba ug pag-amuma sa pamilya sa ilang intelektwal nga kabtangan (IP). Unya ipasa kini sa sunod nga henerasyon.



Ang mga organisasyon nagdakop, nagpreserba ug naggamit pag-usab sa ilang mga empleyado, 'I-P'. Gigamit sa komunidad ang ilang mga lungsuranon, 'I-P' alang sa kaayohan sa tanan. Ang Gobyerno sa Probinsiya nagtipig sa Archive.

Ang intelektwal nga kabtangan, ang kahibalo sa kasinatian sa usa ka indibidwal gipreserbar aron mahimong imortal. Ang pamaagi sa pagpadayon sa kahibalo nagpaila sa kritikal nga kahibalo ug naghatag mga pamaagi alang sa pagkuha, pagpadapat, pagbalhin sa kana nga kahibalo. Ang mga kasinatian sa kinabuhi kinahanglang ibulag tali sa trabaho ug personal.

Kung ang usa ka empleyado mobiya sa trabaho, daghang kantidad sa 'IP (Intellectual Property)' naa sa peligro. Aron masumpo kini nga brain drain kini kritikal nga ang 'I-P' sa usa ka empleyado mapreserbar. Importante nga makuha, mapreserbar kini nga kahibalo sa dili pa mobiya ang empleyado. Ang pagkuha nagpasabot og audio (nag storya), video (gipakita), paglandong (trabaho kauban).

Hinumdomi! Tanan nga 'I-P' (komersyal, pribado) iya sa 'Shire' (komunidad). Ang pag-angkon nga 'Copyright', ang katungod sa patent mao ang pagpangawat gikan sa komunidad, usa ka krimen **Si MSR6**.



Ang pagpaambit sa kahibalo sa pamilya moabut pinaagi sa mga anak ug apo. Ang pagpaambit nagpasabut nga oral, audio (nag storya), video (gipakita), paglandong (kamot sa). Pagpaambit sa kahibalo sa pamilya (ipasa) mao ang kabilin sa pamilya (kahibalo imortalidad)!

SmeC (Shire medikal nga edukasyon Complex) **62 ka tuig** tigulang Siya nagtudlo: Iyang gipasa ang mga kasinatian sa kinabuhi ngadto sa sunod nga henerasyon (gibayad 3 x wmw) sa **Kolehiyo sa Pamilya**.

PheC (Provincial Hospital education Complex) **62 ka tuig** tigulang Siya nagtudlo: Iyang gipasa ang mga kasinatian sa kinabuhi ngadto sa sunod nga henerasyon (gibayad 3x wmw) sa **Apprentice College**.

Ang mga ideya, kahibalo naghimo kanato nga sibilisado! Ang kabilin, ang mga tradisyon naghimo kanato nga imortal!

Alang sa Himaya sa 1 Dios ug sa Kaayohan sa Katawhan